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Na osnovu tg lana 187 i 188 Poslovnika Skupgtine Crne Gore, ministaru
poljoprivrede i ruralnog razvoja Petru Ivanovidu, postavljam sljedede

POSLANItKO PITANJE:

Da Ii ée Ministarstvo poljoprivrede iz sredstava Agrobudieta i EU fondova
obezbijediti poljoprivrednicima ovog kraja, naravno onima koji budu ispunjavali
propisane uslove, da unaprijede svoju proizvodnju?

Da Ii de se u cilju ispunjavanja uslova pojednostaviti procedure za ubrzano
ispunjavanje uslova za korgeenje raznih podsticaja i kreditiranja i da IF e u
narednom periodu biti izdvojena sredstva za finansiranje puteva u Herceg
Novom? Posebno me interesuje pobolj gavanje seoskog puta ka Vrbanju.

Kako uspjegne poljoprivrede nema bez vode interesuje me da Ii postoji
moguenost da ministarstvo zajedno sa op gtinom formira istraine radove za
pronalaienje izvora vode iii da finansira izgradnju kaptaia?

Na kraju mourn vas da nam odgovorite da Iii kada planirate da posjetite Herceg
Novi i zalede Herceg Novog u cilju sagledavanja moguenosti za unapredenje
poljoprivrede i stoEarstva u ovom kraju?
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Obrazloienje

Pottovani gospodine ministre,

S posebnom painjom pratim rad Ministarstva poljoprivrede i ruralnog razvoja i
!eft da pohvalim aktivnosti koje su sprovede tokom poslednje dvije godine.

Obezbijedena su znaeajna sredstva za unapredenje poljoprivredne proizvodnje,
pokrenuti su brojni projekti, znaeajno je unaprijedena ruralna infrastruktura
posebno snadbijevanje vodom.

Primijetio sam da ste od preuzimanja resora obi g lo sve opgtine Crne Gore, all
kao Novljanin moram da primijetim da ste zaobi gli Herceg Novi.

Herceg Novi, odnosno njegovo zalede, ad Meljina, preko KruKevica, do Orijena,
zalede ima zna6ajan potencijal za razvoj poljoprivrede. Oduvijek je ovaj kraj bio
poznat pa proizvodnji kvalitetnog povrea (mrkve, krompira, kupusa, cvekle,
itd), i u manjoj, all ne manje znaZajnoj mjeri, i u uzgoju kako sitne tako i krupne
stoke.

U poslednje vrijeme medu mje§tanima pokazan je znajan interes intezivnijim
bavljenjem poljoprivredom, kao interes da modernizuju svoju proizvodnju.

Ono to se name& kao jedan ad glavnih problema je lo ga putna infrastruktura
ad Mokrina do Vrbanja, kao i vodosnadbijevanje.

U vezi sa navedenim postavio sam Vam ova pitanja.

POSLANIK

Slobodan Kruk Radovie

4Aghti--V 0-Vir

2



Crna Gora

CANA GORA
yr	 SKUP6TINA CRNE GORE

PIRIMLJENO:

f5. 1/1/20 M GOD.

BKLAnott:FIKACIONI 
0 r 6/--Z/14# "---1160.

vEZA:

EFA:

SKAACENICA: I	 PAILOG:

Ministarstvo poljoprivrede I ruralnog rantoja
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Skupitina Crne Gore
fir gospodin Slobodan Radovie Kru g°, poslanik

Predmet: Odgovor na poslanielo pitanje

Poslanik Slobodan Radovie postavio je, u pisanoj formi, pitanje na koje od Ministra poljoprivrede i
ruralnog razvoja, u pisanoj formi, trail odgovor za sjednicu Skup gtine zakazanu za 23. jul 2014.
godine.

PoslaniCko pitanje glasi: Da li ee Ministartsvo poljoprivrede iz sredstava Agrobudieta i EU fondova
obezbijediti poljoprivrednicima ovog kraja, naravno onima koji budu ispunjavali propisanje uslove,
do unaprijede svoju proizvodnju? Da Ii ee se u cilju ispunjavanja traienih procedura unaprijediti rod
Savjetodavne sluthe u Herceg Novom? Da Ii ee u narednom periodu biti izdvojena sredstva za
probijanje seoskih puteva u Opgtini Herceg Novi? Posebno me interesuje probijanje seoskog puta
no Vrbanju. Koko uspjegne poljoprivrede nema bez vode, interesuje me do Ii postoji moguenost do
Ministarstvo, zajedno so mje gtanima, finansira istraine radove za pronalaienje izvora vode ill do
finansira izgradnju kaptala? No kraju, Ministre, molim Vas do mi odgovorite do Iii kada planirate
do posjetite Opgtinu Herceg Novi, odnosno njegovo zalede?

Na postavljeno pitanje dajem sljeded:

ODGOVOR

Pogtovani poslaniZe Radovi6,

pretpostavljam da ste prilikom koncipiranja pitanja imali u vidu da imam ograniZeno vrijeme za
odgovor, te da Zlanu 188 sta y 2 Poslovnika Skup gtine Crne Gore, prethodi sta y 1 istog dana koji

da "posianik mole no istoj sjednici postaviti najvige dva poslanieko pitanja". Da6u sve od sebe
da odgovorim na sva postavljena pitanja.



Da Ii te Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja obezbijediti poljoprivrednicima Herceg Novog,
koji budu ispunjavali propisone uslove, do unaprijede svoju proizvodnju sredstvima iz Agrobudleto i
EU fondova?Da I Imajuti u vidu da je proizvodnja povrta zastupljena u zaledu Op§tine Herceg Novi,
ielim da istaknem da smo kroz Agrobudiet, pa prvi put ove godine, uveli mjeru kojom podriavamo
zasade povrea u iznosu ad 50% trogkova sadnje koji obuhvataju troKkove nabavke sjemena, sadnog
materijala i opreme. Posebno smo stavili akcenat na proizvodaEe autohtonih vrsta povrea.

Takode, i druge mjere mogu biti interesantne proizvodadma ovog kraja. Na primjer podr§ka
investicijama do iznosa ad 5.000 EUR. Moie se dobiti podrfka za zasnivanje voenih zasada,
vinograda, maslinjaka, zasada povrea, ljekovitog bilja, za preradu na porodithim gazdinstvima i
diverzifikaciju aktivnosti u ruraInim podruEjima. Za svaku mjeru detaljni uslovi propisani su javnim
pozivima. Ove godine imamo ih ukupno 8. Na ovaj nain poveeali smo transparentnost dodjele
sredstava i postepeno se pribliiavamo procedurama koje e vaiti za evropska sredstva za koja ste
takode pitali.

Podegka veeim investicijama obezbijedena je kroz projekat IPARD like sa kojim kreeemo ad
septembra ove godine. Minimalni iznos investicije je 10.000€. A od januara 2016. Godine krete
projekat IPARD.

Da Ii te se u cilju ispunjavanja traienih procedura unaprijediti rod Savjetodavne sluibe u Herceg-
Novom? Da! Analizirajuei iskorikenost mjera pa op gtinama, mogu da zakljuEim da je mali broj
korisnika iz Herceg Novog. Da Ii je u pitanju slaba informisanost proizvodaZa ovog kraja
nedovoljna angaiovanost Savjetodavne sluibe bite predmet dodatne analize. U svakom slua'aju
mokte da okkujete unapredenje rada Savjetodavne sluibe. I to ne samo u Herceg Novom.
Okkujem da u narednom periodu broj korisnika podrgke iz Herceg Novog bude ved. U tome
okkujem i Vak podrgku, kao poslanika.

Da Ii te u narednom periodu bid izdvojena sredstva za probijanje seoskih puteva u Op gtini Herceg
Novi, a posebno za probijanje seoskog puta no Vrbanju?

Tokom 2013. i 2014. godine, Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja kontaktiralo je sve
OpKtine i zatraiilo da dostave predloge projekata u oblasti seoske i ruralne infrastrukture kako bi
zajedno utvrdili prioritete. Fokus je bio na probijanju lokalnih seoskih puteva, izgradnji vodovoda i
vodopojili gta, i uredivanje djelova korita rijeka kako bi se sprijedlo odnoknje plodne zemlje.
Prednost je data projektima koji imaju za cilj zadovoljavanje potreba veteg broja ruralnog
stanovni gtva, sa vetim brojem stoke ili yearn povrMnama koje se obraduju.

Moj utisak je da je dosadakje rukovodstvo Op gtine Herceg Novi vie bib o fokusirano na urbani,
nego na ruralni dio opgtine. Krajem 2013. ova Ministarstvo izdvojilo je iznos ad 5.000€ za
nasipanje puta Krukvice-Vrbanj-Orijen. Medu prioritetimaa za 2014. Op gtina Herceg Novi ponovo
je kandidovala ova) projekat. U toku je procedura razmatranje svih zahtjeva. Nastojatemo da, u
skladu sa naKim moguenostima, poddimo realizaciju ovog, za poljoprivrednike hercegnovskog
kraja, vainog infrastrukturnog projekta.

Dodatno, nastavljamo zajednidd projekat sa Ministarstvom ekonomije koji se odnosi na
obezbjedivanje solarnih panela za katune. Time temo omogutiti !al& iivot ljudima koji izdiu stoku
na katune i koriste planinske pagnjake.



S pogtovanjem,

Da Ii postoji moguenost do Ministarstvo, zajedno so mjthanima, finasira istralne radove za
pronalaienje izvora vode iii do se finansira izgradnju kaptala?

Ako budemo radili zajedno - dal Podsjetitu Vas da smo tokom 2013. godine u saradnji sa lokalnim
samoupravama i gradanima zavr gili 18 vodovoda i da je vodu dobilo 1.020 domatinstava. U toku
2014. godine planiramo da zavr gimo 15 vodovoda i da vodu dobije ne manje od 650 domatinstava.
Stepen zavrgenih radova do sada, daje ml za pravo da u ovom uvaienom Domu izjavim da te broj
zavrgenih vodovoda u 2014. godini biti i yeti.

Poslednje Vage pitanje pdnosilo se na to da lii kada planiram do posjetim Herceg Novi i rale*
°Stine?

Od poletka svog mandata, dva puta sam posjetio op gtinu Herceg Novi. Moji saradnici su posjetili
Herceg Novi u okviru kampanje za razvoj organske poljoprivrede. Bite ml zadovoljstvo da dodem u
radnu posjetu kad god se ukaie prilika. Otekujem Va gu pomot u pripremi naredne posjete.
Poznajuti Vas kao uzornog poslovnog 6ovjeka i dobrog domatina, ne sumnjam da moiemo
pripremiti dobar program posjete i to je mnogo vainije dati zajedniad doprinos unapredenju
poljoprivrede hercegnovskog kraja.


	Page 1
	Page 2
	OneTouch Jul 25, 2014 (1).PDF
	Page 1
	Page 2
	Page 3


